
                                                                                                                                                                                                                                                                
PLE DE L’AJUNTAMENT                                                              ACTA NÚM. 02/2010 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L’ AJUNTAMENT 
DEL DIA 31 DE MARÇ DE 2010.-  
 
A Roda de Barà a 31 de març de 2010, essent les vint hores i quinze minuts es 
reuniren a la Sala de Plens de l’Ajuntament de Roda de Barà els senyors Maria Teresa 
Huerta Hortelano, Francesca Margarit Ubach, Guillem Millán Alarcón, Íngrid Virgili 
Garriga, José Luís Moreno López, Pedro Figueiredo de Jesús, Francisca González 
Fernández, Pere Compte Coca, Misericòrdia Virgili Biosca, José Antonio Donoso 
Gutiérrez, Pere Virgili Domínguez, Rosario Izquierdo García i Antonio Mondejar Saiz, 
membres tots ells del Ple de l’Ajuntament i assistint el sotasignant Secretari de la 
Corporació en Jordi Reina i Gelabert, a objecte de celebrar sessió ordinària de 
l’Ajuntament  prèviament convocada per avui. 
 
La Sra. Alcaldessa-Presidenta obre l’acte i en virtut de les atribucions que té legalment 
conferides proposa incorporar amb caràcter d’urgència a l’ordre del dia el següent 
punt: 
 
DECLARACIÓ COM A BÉ CULTURAL D’INTERÈS LOCAL DE L’EDIFICI DE CAL 
GUIVERNAU. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na Francisca 
González Fernández, la incorporació del punt anterior a l’ordre del dia s’aprova per 
unanimitat. 
 
A continuació s’inicia la sessió amb els següents punts de l’ordre del dia: 
 
A) ASSUMPTES SOBRE ELS QUE CAL ADOPTAR RESOLUCIÓ. 
  
1.- APROVACIÓ SI S’ESCAU DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
 
Es sotmet a aprovació l’acta número 1 de 21 de gener de 2010. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 



adscrit Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na Francisca 
González Fernández, l’acta anterior s’aprova per unanimitat. 
 
2.- APROVACIÓ INICIAL DE LA DELIMITACIÓ DE LA TRAMA URBANA (TUC) 
CONSOLIDADA DE RODA DE BARÀ ALS EFECTES D’APLICACIÓ DEL DECRET 
LLEI 1/2009 DE 22 DE DESEMBRE D’ORDENACIÓ DELS EQUIPAMENTS 
COMERCIALS. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Vista la redacció de delimitació de la Trama Urbana Consolidada (TUC) de Roda de 
Barà, redactada per l’Arquitecte Municipal. 
  
Vist el que disposen els articles 7 i 8 del DECRET LLEI 1/2009, del 22 de desembre, 
d’ordenació dels equipaments comercials. 
  
Vist l’informe Jurídic relatiu a la legalitat aplicable. 
  
Per tot això, aquesta Comissió Informativa d’Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, a 
proposta de l’alcaldessa, proposa la seva aprovació al Ple de l’Ajuntament, l’adopció 
del següent acord: 
  
PRIMER.- Incoar expedient de delimitació de la Trama Urbana Consolidada de Roda 
de Barà i aprovar inicialment la proposta de delimitació elaborada per l’Arquitecte 
municipal. 
   
SEGON.-Sotmetre a informació pública aquesta aprovació inicial durant el període de 
UN MES en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, en un Diari de major difusió i al Tauló d’Anuncis d’aquest Ajuntament, 
restant l’expedient a disposició de qualsevol persona que vulgui examinar-ho per 
presentar les al·legacions que estimin adients al respecte. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb el vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, s´abstenen de votar els membres del 
Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i la Sra. 
Misericordia Virgili i Biosca i amb l´abstenció de la Regidora no adscrita Sra. Francisca 
Gonzalez Fernandez . 

 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, 
proposen per majoria al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que s´esmenten a la 
proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula a la regidora no adscrita, Sra. 
Francisca González, que manifesta el següent: 
 



Sinceramente creo que todos estos temas relevantes tendrían que esperar a un futuro 
cambio de mandato hasta superar los grandes problemas de desconfianza, 
credibilidad, liderazgo y legitimidad que existe, que estos tipos de temas se resuelvan 
una vez que nuestro pueblo vuelva a la normalidad superando la desconfianza, la 
crispación y la grave ruptura social que existe en Roda de Barà. Este es un tema que 
está muy cruzado por intereses empresariales, institucionales, políticos, sociales y 
también personales de todo tipo. A mi me interesa el interés colectivo y el bien del 
pueblo de Roda de Barà, existen aun muchas dudas, ¿cómo se beneficia realmente el 
pueblo?, ¿quiénes, directa o indirectamente, al margen de los cuarenta puestos de 
trabajo que me imagino que serán seleccionados de modo transparente y sin atender 
al color político de las personas?. También hay que evaluar, ¿quiénes serán afectados 
por este proyecto?, o mejor dicho, ¿cual será el impacto que tendrá para el comercio 
local o otro tipo de impacto como puede ser las calles, etc.?. Digo esto porque en un 
momento, si mal no recuerdo, ya se hizo un sondeo donde la mayoría de la gente 
estaba de acuerdo con un comercio de ese tipo, pero no en el puerto, no estoy tan 
segura de que todos los vecinos de Roda quieran un comercio en ese tipo de lugar. 
Finalmente, creo que estos temas importantes más que con presiones telefónicas, 
deben resolverse seriamente, conociendo la opinión de la gente, informándolos y 
teniendo un anteproyecto de evaluación de impacto que señale objetivamente los pro y 
los contra antes de pronunciarse a favor o en contra. Todo requiere más tiempo e 
insisto que temas como este tienen que resolverse cuando todo vuelva a la normalidad 
a Roda y la administración haya superado los problemas de desconfianza de una 
inmensa mayoría del pueblo, credibilidad, liderazgo y legitimidad.  
 
Mi voto es en contra. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al regidor no adscrit, Sr. Pedro 
Figueiredo, que manifesta el següent: 
 
En primer lloc, hi ha dues coses que jo voldria remarcar, la primera és que aquesta 
aprovació inicial de la Trama Urbana Consolidada, entenc i així se’ns va explicar, que 
és una directiva europea i que afecta en la mesura que pugui afectar la implantació del 
comerç en el qual els seus tràmits administratius siguin més àgils o no. En quant a les 
referències que s’estan fent explícitament al Port, i entenc evidentment que serà una 
gran superfície comercial al port de Roda, entenc per un altre costat que, encara que 
no s’aprovi la Trama Urbana Consolidada, entenc que poden igualment accedir a 
implantar aquest comerç dintre del port. Amb un tràmit diferent, evidentment, però ho 
poden fer. Llavora’ns, això és una cosa que ha de quedar remarcada. I l’última, cosa 
és que em preocupa molt el que ha dit la regidora sobre el tema de las pressions 
telefòniques, m’agradaria que ho pogués explicar perquè quedi clar i perquè això si 
que és preocupant.  
 
El meu vot serà a favor. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula per manifestar que ja tenia la intenció 
de preguntar a la Sra. González a que es referia amb aquestes pressions telefòniques.  
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso en nom i 
representació del grup de CIU, que manifesta el següent: 



 
El TUC, tal i com vostès han dit avui, és la Trama Urbana Consolidada. Nosaltres ho 
vam haver de buscar a Internet per saber que era. Vostès ens van convocar en junta 
de treball la setmana passada, i m’agradaria començar dient que nosaltres vam 
presentar el dia 12 de març de 2010 amb R.E. 1673, una petició de convocar una 
comissió per estudiar el tema del Pla d’Usos al Port Esportiu. El TUC, ara ho estem 
simplificant tots a lo que és el Port Esportiu, però la Trama Urbana Consolidada abasta 
tot el municipi. Tal i com el tècnic d’aquesta casa ens va informar, és a tot arreu on hi 
hagi més de quaranta vivendes per hectàrea. I això que vol dir, que podran muntar una 
gran superfície de 1.300 m2 a qualsevol banda del poble segons la proposta que 
vostès ens han fet. Nosaltres tenim ganes de treballar i crec que som coherents en el 
que vam dir dijous passat, volem treballar en aquest tema, però necessitem més 
temps per poder fer una comparativa amb el que les directrius de la Comunitat 
Econòmica Europea ens dóna i el que vostès ens plantegen en aquest projecte que 
han fet. Tenim la sensació que la presentació d’aquest projecte dijous, passar-ho en 
comissió dilluns i portar-lo avui al Ple, ha estat tot massa ràpid, crec que podríem 
parlar de crear aquesta comissió, concretar i arribar a pactar. I sobre tot, que nosaltres 
tinguem una base legal suficient com per dir en que pot afectar a la resta del municipi i 
no només al Port Esportiu aquest TUC. També sabem, tal i com a dit el Sr. Figueiredo, 
que és una directiva i que si no ho fem nosaltres ho podrà fer d’ofici el Departament, 
volem que ens informin de la diferència entre si ho fem nosaltres o si ho fa el 
Departament. 
 
Votarem en contra de la aprovació inicial de la delimitació de la Trama Urbana 
Consolidada esperant que la setmana que bé ens convoquin per tractar aquest tema, 
parlar-lo i arribar a un acord. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula manifestant el següent: 
 
No queda aprovada la aprovació inicial de la Trama Urbana Consolidada i vull 
puntualitzar un parell de coses. La primera , dir que sí, que els vam convocar per una 
taula de treball, els hi vam donar tota la documentació i la memòria que va fer el tècnic 
d’aquesta casa, a tots, crec que hem tingut temps per comentar tant la memòria, com 
el projecte, com la delimitació de la trama urbana. De fet, la Generalitat, passats sis 
mesos la pot iniciar d’ofici, ja li va dir el tècnic que no variaria gaire del que ells havien 
presentat, que per posar una mitjana superfície fa falta l’agrupació de parcel·les i que 
tal i com ho tenim al municipi no es donaria el cas i que de totes maneres és una 
aprovació inicial, que està en període de poder fer al·legacions i que si vostès no ho 
consideren oportú, no s’aprova inicialment aquesta trama urbana. 
 
Acte seguit, el Sr. Jose Antonio Donoso demana que formin part tots els partits. 
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que ella vol que entenguin que és una aprovació inicial, 
que hi ha un període d’al·legacions i que també poden treballar durant aquest període. 
Que els tècnics han estat a la seva disposició i que podien haver fet preguntes. 
 
El Sr. Donoso manifesta que ells volen saber en que estan treballant, que ja havien fet 
moltes preguntes sobre aquest tema, però que ells, si és una directriu de la Comunitat 
Econòmica Europea volen conèixer-la bé, saber si la poden emprar bé i si tot el 



municipi sortirà afectat o sortirà una part beneficiada i una altra afectada. Que és un 
tema prou important com per mirar-ho amb calma i contrapesar el que diu la Comunitat 
Econòmica Europea, perquè suposen que deu ser una llei i que desprès hi haurà un 
reglament. També diu que no posa en dubte que els tècnics de l’ajuntament hagin fet 
bé la seva feina, però que ells ho volen valorar. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que efectivament és una llei, que el 
reglament encara no està en vigor i que no s’aprova la aprovació inicial de la Trama 
Urbana Consolidada.  
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot en 
contra dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte 
Coca, José Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar 
Saiz, Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del 
membre no adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot en contra del membre no 
adscrit na Francisca González Fernández, es desestima el dictamen anterior. 
 
3.- APROVACIÓ DEL TEXT REFÓS DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA 
GENERAL REFERENT A DIVERSOS ARTICLES. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 

Per part de la presidència es dona compte de la proposta d´acord que diu el següent: 
 
Vist que en aquest Ajuntament s’està tramitant l’aprovació de la Modificació Puntual 
del Pla General referent a diversos articles de la normativa urbanística, havent-se 
acordat l’aprovació inicial per decisió unànime del Ple de l’Ajuntament de data 20 de 
juliol de 2007. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 83.4 del TRLU, aquest acord d’aprovació inicial i la 
modificació puntual del pla general s’han sotmès a informació pública durant el termini 
d’un mes mitjançant les corresponents publicacions en el Butlletí Oficial de la 
Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, Diari de Tarragona i Tauló 
d’anuncis de l’Ajuntament, sense que s’hagin presentat al·legacions. 
 
S’han demanat els informes preceptius a les Administracions i Organismes interessats 
per raó de llurs competències sectorials, d’acord amb el que preveu l’article 83.5 del 
TRLU. 
 
Consultats els tràmits anteriors va ser aprovat provisionalment pel Ple de l’Ajuntament 
el 19 de juliol de 2007. 
 
Vista la proposta de la Ponència Tècnica, la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Tarragona en data 17 de desembre de 2007 acorda: 
 



“Aprovar definitivament la modificació puntual del Pla general referent a diversos 
articles, de Roda de Barà, promoguda i tramesa per l’Ajuntament, suspenent-ne 
l’executivitat i publicació al Diari Oficial  de la Generalitat de Catalunya fins que, 
mitjançant un text refós, que es presentarà per triplicat, verificat per l’òrgan que ha 
atorgat l’aprovació provisional, i diligencia, s’incorporin les prescripcions següents: 
 
1.1 Caldrà modificar el redactat de l’article 167, construccions auxiliars, amb el 

següents contingut: 
 
“Article 167. Construccions auxiliars: 
 
Són construccions auxiliars les edificacions o cossos d’edificació al servei dels edificis 
principals, destinats a porteria, garatge particular, dipòsit d’eines de jardineria, 
maquinària de piscina, vestuaris, quadres, safareigs, rebostos, hivernacles, quioscos i 
garites de control i d’altres usos similars. El sostre edificat de construccions auxiliars 
computa als efectes de la intensitat d’edificació. 
 
Dites edificacions podran disposar-se separades, o bé adossades a l’edifici principal. 
 
Només es podran adossar als límits amb els veïns les construccions auxiliars que no 
superin els 6 m de llargada com a màxim, i la seva altura lliure màxim no excedeixi de 
2,30 m, amb coberta no accessible. Sinó s’ajusten amb aquests paràmetres, aquestes 
edificacions, que mai sobrepassaran una alçada màxima de 3 metres, amb una sola 
planta, restaran dels llindars de la parcel·la a una distància mínima de 2 m” 
 
1.2 Caldrà aportar la normativa urbanística degudament articulada (la totalitat del 

redactat pel que fa als articles modificats, així com els quadres normatius, si 
s’escau) a l’efecte de l’article 17.6 del Reglament de la Llei d’Urbanisme 
aprovat pel Decret 305/2006, de 18 de juliol. 

 
Vist el Text Refós elaborat per l’Arquitecte Municipal en el que s’incorporen les 
prescripcions tècniques requerides per la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Tarragona, aquesta Alcaldia, previ dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme i 
Serveis, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER.-Aprovar el Text Refós elaborat per l’Arquitecte Municipal en el que 
s’incorporen les prescripcions tècniques requerides per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Tarragona. 
 
SEGON.-Lliurar el Text Refós de la modificació puntual del Pla General referent a 
diversos articles a la consideració dels Serveis Territorials d’Urbanisme de Tarragona, 
amb la tramesa del Text Refós en suport informàtic i en format de tractament de textos 
per triplicat, instant la seva publicació en el Diari Oficial de la Generalitat als efectes de 
la seva executivitat. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb el vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb el vot a favor els membres del 



Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i la Sra. 
Misericordia Virgili i Biosca i  amb el vot a favor de la Regidora no adscrita Sra. 
Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, 
proposen per unanimitat al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que s´esmenten a 
la proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, en nom i 
representació del grup de CIU, que manifesta el següent: 
 
Nosaltres votarem a favor, però m’agradaria deixar palès que aquesta modificació 
puntual del Pla General és de data 2007 i que quedava pendent l’aprovació definitiva. 
Agrairia als senyors que formen part del govern que si hi ha altres modificacions o 
aprovacions definitives que no deixin passar dos anys per portar-les al plenari. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa manifesta que tot depèn del treball que tenen els 
tècnics.    
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na 
Francisca González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 
4.- APROVACIÓ INICIAL DE LA ORDENANÇA DE PREVENCIÓ DE LA PLAGA DEL 
MORRUT. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es dona compte de la proposta d´acord que diu el següent: 
 
Aquest municipi no disposa de cap normativa específica reguladora per evitar la 
dispersió i propagació de la plaga del morrut de les palmeres, que com a 
conseqüència del creixement desmesurat i desordenat del comerç ornamental de 
palmeres que afecten específicament a les palmeres del gènere Phoenix i, sobre tot 
les espècies de la palmera canària (Phoenix canariensis), palmera datilera (Phoenix 
dactilyphera) i a les palmeres híbrides de canaries i datilera, suposa una greu 
amenaça per a les palmeres, tant públiques com privades, amb els conseqüents danys 
ecològics, ambientals, paisatgístics, turístics i econòmics que s’hi troben implicats.     
 
Resulta, per tant, necessari elaborar una regulació que permeti la detecció precoç, 
tractament si s’escau i ràpida eliminació per evitar-ne la dispersió i propagació de la plaga 
del morrut de les palmeres, tant de propietat privada com pública. 
 



S’ha examinat la Ordenança reguladora per la contenció de la plaga del morrut roig de 
les palmeres. 
 
La Corporació té potestat per a dictar Ordenances i Reglaments en matèria de la seva 
competència, complint la Ordenança objecte del present dictamen amb la legalitat vigent i 
amb la finalitat pretesa d’establir una reglamentació per tal d’evitar noves introduccions de 
plagues. 
 
Per tot això, aquesta alcaldia proposa previ dictamen de la Comissió Informativa 
d’Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, al Ple de l'Ajuntament adopti el següent acord: 
 
PRIMER.-  Aprovar inicialment la Ordenança reguladora per la contenció de la plaga del 
morrut roig de les palmeres. 
 
SEGON.- Establir un període d'informació pública mitjançant publicació de l’anunci relatiu 
a l’acord d’aprovació inicial en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona i donar 
audiència als que puguin resultar interessats durant un període de 30 dies per a que 
puguin presentar al·legacions i suggerències les quals s’hauran de resoldre per la 
Corporació. En el supòsit de no produir-se aquestes al·legacions, la Ordenança es 
considerarà definitivament aprovada. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb el vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb el vot a favor els membres del 
Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i la Sra. 
Misericordia Virgili i Biosca i  amb el vot a favor de la Regidora no adscrita Sra. 
Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, 
proposen per unanimitat al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que s´esmenten a 
la proposta. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na 
Francisca González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 
5.- APROVACIÓ INICIAL DE LA PLAGA DE PREVENCIÓ DEL MOSQUIT TIGRE. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es dona compte de la proposta d´acord que diu el següent: 
 



Aquest municipi no disposa de cap normativa específica reguladora per establir les 
mesures necessàries de control de les poblacions de mosquits i prioritàriament de 
l’espècie Aedes Albopictus, per tal de minimitzar els efectes negatius que aquests 
mosquits puguin ocasionar a la nostra població en tot el terme municipal de Roda de 
Barà d’acord amb la legislació estatal i autonòmica. 
  
Resulta, per tant, necessari elaborar una regulació que permeti evitar la presència i/o 
expansió dels mosquits al municipi i dotar a l’Ajuntament de les eines necessàries per 
fer complir les mesures oportunes en aquells espais que puguin contenir aigües 
estancades, així com permetre als òrgans competents sancionar els subjectes 
responsables de la reproducció del mosquit tigre, o d’altres espècies de mosquits 
autòctons.   
 
S’ha examinat la Ordenança municipal per a la prevenció i control dels mosquits, i 
particularment del mosquit tigre (Aedes Albopictus), així com els informes obrants a 
l'expedient. 
 
La Corporació té potestat per a dictar Ordenances i Reglaments en matèria de la seva 
competència, complint la Ordenança objecte del present dictamen amb la legalitat vigent i 
amb la finalitat pretesa d’establir una reglamentació amb la finalitat d’establir les mesures 
necessàries de control de les poblacions de mosquits i prioritàriament de l’espècie Aedes 
Albopictus, per tal de minimitzar els efectes negatius que aquests mosquits puguin 
ocasionar a la nostra població en tot el terme municipal de Roda de Barà d’acord  amb la 
legislació estatal i autonòmica. 
 
Per tot això, aquesta alcaldia proposa previ dictamen de la Comissió Informativa 
d’Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, al Ple de l'Ajuntament adopti el següent acord: 
 
PRIMER.-  Aprovar inicialment la Ordenança municipal per a la prevenció i control dels 
mosquits, i particularment del mosquit tigre (Aedes Albopictus). 
 
SEGON.- Establir un període d’informació pública mitjançant publicació de l’anunci relatiu 
a l’acord d’aprovació inicial en el Butlletí Oficial de la Provincia de Tarragona i donar 
audiència als que puguin resultar interessats durant un període de 30 dies per a que 
puguin presentar al·legacions i suggerències les quals s’hauran de resoldre per la 
Corporació. En el supòsit de no produir-se aquestes al·legacions, la Ordenança es 
considerarà definitivament aprovada. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb el vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb el vot a favor els membres del 
Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i la Sra. 
Misericordia Virgili i Biosca i  amb el vot a favor de la Regidora no adscrita Sra. 
Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, 
proposen per unanimitat al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que s´esmenten a 
la proposta. 



 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na 
Francisca González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 
6.- APROVACIÓ INICIAL DE LA ORDENANÇA REGULADORA DEL LLIURE ACCÉS 
A LES ACTIVITATS DE SERVEIS I EL SEU EXERCICI EN L’ÀMBIT TERRITORIAL 
DEL MUNICIPI DE RODA DE BARÀ. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es dona compte de la proposta d’acord que diu el següent: 

VIST l’avantprojecte d’Ordenança reguladora del lliure accés a les activitats de serveis 
i el seu exercici en l’àmbit territorial del municipi de Roda de Barà, en compliment de 
l’article 62 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel 
Decret 179/1995, de 13 de juny; 

ATÈS que l’aprovació de les ordenances municipals és una competència atribuïda al 
8Ple de la corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) i 23.2.b) 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; 

ATÈS que el procediment d’aprovació de les ordenances locals n’exigeix l’aprovació 
inicial, la submissió a informació pública, la concessió d’audiència als interessats i 
l’aprovació definitiva amb la publicació posterior del text íntegre; 

ATÈS que, en no tractar-se d’ordenances fiscals ni urbanístiques ni del Reglament 
orgànic de la corporació, aquesta Ordenança només requereix l’aprovació per la 
majoria simple, sense que calguin quòrums qualificats, per aplicació de l’article 47 de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril;  

ATÈS que l’article 162.2.c) de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de 
Catalunya, disposa que les ordenances s’entendran aprovades definitivament amb 
caràcter automàtic si no s’hi presenta cap reclamació ni al·legació durant la informació 
pública i l’audiència als interessats subsegüent a l’aprovació inicial; 

VIST l’informe favorable de la Secretaria.  
 
Aquesta Comissió Informativa d’Urbanisme, Serveis i Medi Ambient,  a proposta de 
l’alcaldia, proposa per a la seva aprovació pel Ple de l'Ajuntament la adopció del següent 
acord: 



PRIMER.- APROVAR INICIALMENT l’Ordenança municipal reguladora de les activitats 
del lliure accés a les activitats de serveis i el seu exercici en l’àmbit territorial del 
municipi de Roda de Barà, segons el text que s’adjunta als presents acords. 

SEGON.- SOTMETRE A INFORMACIÓ PÚBLICA els presents acords i el text de 
l’Ordenança pel termini mínim de trenta dies, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions 
i reclamacions, mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la 
província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al tauler d’edictes de 
l’Ajuntament. El termini d’informació pública començarà a comptar des del dia de la 
publicació de l’Anunci al BOP. 

TERCER.- CONCEDIR AUDIÈNCIA als interessats, a l’efecte de presentació 
d’al·legacions i reclamacions, mitjançant la notificació dels presents acords i la tramesa 
d’una còpia del text íntegre de l’Ordenança. El termini de l’audiència serà de 30 dies a 
comptar des del dia següent a la data de recepció de la notificació. 

QUART.- DISPOSAR que, si no s’hi formula cap al·legació ni reclamació durant el 
termini d’informació pública i d’audiència als interessats, l’Ordenança que ara s’aprova 
inicialment quedarà aprovada definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior, i 
es procedirà directament a la publicació. 

Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb el vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb l´abstenció de vot dels 
membres del Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i la 
Sra. Misericordia Virgili i Biosca i  amb el vot a favor de la Regidora no adscrita Sra. 
Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, 
proposen per majoria al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que s´esmenten a la 
proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, en nom i 
representació del grup de CIU, que manifesta el següent: 
 
Nosaltres justificarem el vot. Perquè la gent ens entengui, lo que es proposa amb 
aquesta ordenança,   va molt lligat amb el punt dos d’aquest plenari sobre la Trama 
Urbana Consolidada. Segons ens van explicar vostès, aquesta també és una directiva 
europea a l’estil germànic, es a dir, que a partir d’ara qualsevol podrà obrir un comerç 
sense que hagi de demanar permís en aquest ajuntament, potestat fins ara per 
autoritzar-ho o no de l’equip del govern, i a partir de si s’aprova aquesta ordenança no 
serà aquest el procediment, serà que qualsevol pugui obrir un local comercial i portar 
desprès el projecte a l’ajuntament que es veurà obligat a fer unes inspeccions marcant 
una mica les pautes que han de seguir. Estem valorant l’impacte que aquesta 
ordenança pot tenir al municipi. Demanem parlar d’això en la mateixa comissió que 
hem demanat per parlar del TUC, perquè creiem que la llei està feta, suposo que té 
varies interpretacions, que segurament hi ha un reglament i que aquestes ordenances 



que ens han plantejat les haurien de treballar junts, perquè l’estil germànic en aquest 
país és molt diferent i ja sabem com funciona.  
 
Votarem en contra. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula manifestant el següent: 
 
No s’aprova aquesta ordenança reguladora i donat que vostè diu que és a l’estil 
germànic, a mi em sembla que l’estat espanyol i Catalunya anem enrere, i en comptes 
de mirar endavant, mirem sempre enrere, nosaltres som com som i el que facin els 
altres no ens convé o no ens avenim. Deixarem passar el temps, al final arribarem a 
que tal com diu la llei, una persona que tingui intenció de muntar un negoci ho pugui 
fer, i l’ajuntament per tal d’agilitzar els tràmits, pugui anar desprès a inspeccionar 
aquests comerços. No volen tirar endavant, doncs ens quedarem enrere com sempre. 
Vostè està proposant de crear una comissió, doncs ho farem i ja ho aprovarem més 
endavant. 
 
A continuació, el Sr. Donoso diu a la Sra. Alcaldessa que ha fet un atac sobre les 
seves declaracions. 
 
La Sra. Alcaldessa diu que no, que ella només ha donat el seu punt de vista. 
 
El Sr. Donoso diu que no han tirat res enrere, que estan donant un pas molt important 
en les ordenances municipals en el dit que tenen una potestat molt limitada a l’hora 
d’obrir un comerç. 
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que aquesta llei està des de l’1 de gener de 2010. 
  
El Sr. Donoso diu que és una ordenança que han fet ells seguint les pautes d’una 
directiva de la Comunitat Econòmica Europea i que ho han fet a la seva manera i com 
l’han volgut interpretar, que ell l’únic que està dient és que ja que ells estan governant 
en minoria, que ho pactin. 
 
La  Sra. Alcaldessa manifesta que amb molt orgull estan governant en minoria i li 
pregunta que per què no han vingut a parlar-lo. 
 
El Sr. Donoso manifesta que ells ja els hi van dir el que pensaven sobre això, que si ja 
tenien cinquanta mil dubtes en el moment que els hi van donar les ordenances, que 
s’imaginin les que se’ls hi plantegen ara que ja les han acabat d’estudiar. 
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que torna a dir el que ha dit abans, que és una aprovació 
inicial, no definitiva, però que convocaran una taula de treball. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot en 
contra dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte 
Coca, José Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar 
Saiz, Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del 



membre no adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot en contra del membre no 
adscrit na Francisca González Fernández, es desestima el dictamen anterior. 
 
7.- APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT DE L’ARXIU MUNICIPAL DE 
L’AJUNTAMENT DE RODA DE BARÀ. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es va donar compte de la següent proposta: 
 
El Servei d’Arxiu és, del conjunt dels serveis municipals, l’òrgan especialitzat en el 
tractament de la documentació municipal, en la seva custòdia i en la seva divulgació.  
 
Així doncs, les seves funcions abracen tant l’àmbit de la gestió administrativa com el 
de l’actuació cultural.  
 
L’Ajuntament està obligat legalment a tenir la seva documentació organitzada i, al 
mateix temps, ha de donar resposta a les necessitats plantejades per una gestió 
administrativa transparent i eficaç, el dret d’accés a la informació i la protecció de les 
dades de caràcter personal, el repte de l’administració electrònica, i la protecció, 
recuperació i difusió del patrimoni documental del municipi. 
 
S’ha examinat el Reglament de l’Arxiu Municipal, així com els informes obrants a 
l'expedient. 
  
La Corporació té potestat per a dictar Ordenances i Reglaments en matèria de la seva 
competència, complint el Reglament objecte del present dictamen amb la legalitat vigent i 
amb la finalitat pretesa d’establir una reglamentació del funcionament del servei d’Arxiu 
Municipal. 
  
Aquesta Comissió Informativa d’Hisenda, Educació i Promoció Econòmica, a proposta 
de la Regidoria de Serveis Interiors proposa, per a la seva aprovació pel Ple de 
l’Ajuntament la adopció del següent acord: 
 
PRIMER.-  Aprovar inicialment el Reglament de l’Arxiu Municipal de Roda de Barà. 
  
SEGON.- Establir un període d’informació pública mitjançant publicació de l’anunci relatiu 
a l’acord d’aprovació inicial en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona i donar 
audiència als que puguin resultar interessats durant un període de 30 dies per a que 
puguin presentar al·legacions i suggeriments els quals s’hauran de resoldre per la 
Corporació. En el supòsit de no produir-se aquestes al·legacions, el Reglament es 
considerarà definitivament aprovat. 
 
El regidor Sr. Jose Donoso Gutierrez del grup Municipal de Convergència i Unió,  pren 
la paraula per demanar una modificació  al redactat de l´Article 53 de l´esmentada 
proposta al considerar que tal i com estava redactat l´accés per part dels regidors a 
l´Arxiu, era molt més restringiu que qualsevol consulta per part d´un particular. 
 



Per part  del Grup Municipal del Partit de Socialistes de Catalunya i per part dels 
regidors no adscrits, també s’accepta aprovar aquesta proposta una vegada sigui 
esmenat l´article 53 del Reglament de l´Arxiu Municipal.” 
 
Sotmesa a votació la proposta de la Regidoria de Serveis Interiors , voten a favor els 
membres del Grup Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª 
Teresa Huerta Hortelano , la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon 
, amb el vot a favor  del regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb el vot a 
favor dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i 
Dominguez i el Sr. Jose Antonio Donoso Gutierrez i  amb el vot a favor de la Regidora 
no adscrita Sra. Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Hissenda , Promoció Economica i 
Educació , proposa per unanimitat al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que 
s´esmenten a la proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que abans de sotmetre aquest punt a 
votació han modificat el reglament i han incorporat el que el grup de CIU havia 
demanat que s’incorporés i dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, que manifesta 
el següent: 
 
Les peticions eren dues, una ja m’ha comentat vostè que se’ls havia traspaperat, que 
era que els regidors puguin emportar-se’n els papers a la Sala de Plens.  
 
Acte seguit la Sra. Alcaldessa manifesta que ja els havia dit aquest matí que és obvi 
que qualsevol instància d’aquest edifici la poden fer servir. 
 
A continuació, el Sr. Donoso manifesta que està d’acord i que no faran cap esmena 
perquè no hagin de modificar altra vegada l’ordenança o el reglament, però que vol 
que quedi constància en aquest Ple que siguin els propis regidors, que no tenen 
assignat un espai com a grup polític, els que puguin anar a la Sala de Plens des de 
l’arxiu a portar-ho.  
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que ho tenen a la seva disposició com 
qualsevol ciutadà. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na 
Francisca González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 
8.- APROVACIO DE LA COMPOSICIO DE LES COMISSIONS INFORMATIVES I 
ESPECIAL DE COMPTES.  
 



El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es dona compte de la proposta d´acord que diu el següent: 
 
Segons s’extreu de l´Article 48.3 del Reglament Orgànic Municipal en relació a les 
Comissions Informatives, aquestes estaran integrades tan sols per regidors/es i hi 
hauran de ser representats tots els Grups Municipals en proporció directa al nombre 
de membres de dret que cadascun dels grups tingui de representació al Ple. Així 
mateix reconeix que podrà establir-se el sistema de vot ponderat als efectes d’agilitzar 
el funcionament de les comissions. 
 
L’article 50 del Reglament Orgànic Municipal estableix que és l’alcaldessa la 
presidenta nata de totes les Comissions.  
 
Donat que en el decurs de l’últim any els dos regidors representants del Grup 
Municipal del Partit Popular, han deixat la seva representació i han passat a ser 
regidors no adscrits. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’ajuntament, previ dictamen de la 
Comissió Informativa d’Hisenda, Promoció Econòmica i Educació adopti els següents 
acords, 
 
PRIMER.-  Establir que la composició de les Comissions Informatives i la Comissió 
Especial de Comptes sigui la següent: 
 
Presidència: L’alcaldessa o la persona en qui delegui. 
 
Vocals: 
 
Un representant del Grup Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya. 
 
Un representant del Grup Municipal del Partit de Convergència i Unió. 
 
Cadascun dels regidors no adscrits. 
 
SEGON.-  Establir com a sistema de votació el ponderat, corresponent-li als seus 
membres el següent valor del vot: 
 
Al President o presidenta: 1 vot 
 
Al representant del Grup Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya: 4 vots 
 
Al representant del Grup Municipal del Partit de Convergència i Unió: 6 vots. 
 
A cadascun dels regidors no adscrits: 1 vot. 
 



TERCER.- Requerir als diversos Grups Municipals per tal de que procedeixin a 
nomenat el seu representant en cadascuna de les comissions existents, així com un 
suplent per cadascun. 
 
Acte seguit el Sr. Jose Antonio Donoso, portaveu del Grup Municipal de Convergència 
i Unió, proposa que com a grup, voldria la presencia de 3 membres del seu grup a les 
Comissions Informatives. 
 
La Sra. Presidenta, manifesta que considerant que la proposta recull l´aplicació del vot 
ponderant, i per l’emissió d´aquest tipus de vot per part de un Grup Municipal no es 
considera necessària l’assistència de 3 dels membres, i per tant es manté la proposta 
d´acord amb la redacció original. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb l’abstenció  del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb l´abstenció de vot dels 
membres del Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i el 
Sr. Jose Antonio Donoso Gutierrez i  amb l´abstenció  contra  de la Regidora no 
adscrita Sra. Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Hissenda , Promoció Economica i 
Educació , proposa per majoria al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que 
s´esmenten a la proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al regidor no adscrit, Sr. Pedro 
Figueiredo, que manifesta el següent: 
 
En primer lloc, el que va succeir a la comissió informativa referent a aquest punt de la 
composició de les comissions informatives va ser una mica anecdòtic, sobre tot al final 
de la comissió en la qual entre els dos grups majoritaris no ens posaven d’acord en 
quin havia de ser el resultat del vot ponderat. En aquest cas, jo crec que va quedar 
molt clar i que si només té com a finalitat un contrapoder sobre el número de vots, crec 
que el vot ponderat és el vot correcte, perquè, a més a més dóna igual el número de 
regidors d’un grup polític si només vota un, i si és així hauria de ser un portaveu, figura 
que no existeix dintre de les comissions informatives. O es fa per votació a mà alçada 
individual de cada regidor o es fa com un vot ponderat, en la proposta que diu que 
l’alcaldessa té un vot, el PSC quatre vots i CIU sis vots, ja queda palesa en aquests 
tipus de vots ponderats els resultats de les últimes eleccions municipals en els quals el 
PSC té cinc i CIU té sis, pel que no s’entén que hi hagi una proposta de que ara han 
de venir tres regidors o quatre quan només vota un. Si el sentit és ponderar el vot em 
sembla correcte que només hi hagi un representant. És més, anys enrere han hagut 
grups polítics dels quals només ha assistit un regidor i només ha votat aquest regidor. 
Jo vaig sentir a la comissió informativa que es necessita assessorament per part del 
portaveu, doncs si és així, es treballa abans i s’arriba aquí amb els deures fets, no 
entenc que hi hagi tants regidors d’un mateix grup polític quan només vota un. Votaré 
a favor per aquesta senzilla raó, en altres òrgans supramunicipals com Diputacions, 
Consells Comarcals o Ajuntaments, en ponderació de vot només va un representant a 
votar. Jo vaig fer la proposta de dividir més les comissions informatives per tal que tots 



els regidors puguin assistir i participar d’una forma més activa, va quedar en l’aire i 
veig que al final no han hagut converses i veig que els dos grups polítics amb més 
representació no es posen d’acord en la composició de les comissions informatives.  
 
El meu vot serà a favor. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula per manifestar el següent: 
 
Aquesta va ser una proposta del grup de CIU i entenem que la millor manera de 
representar als diferents partits polítics és amb el vot ponderat.  
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, en nom i 
representació del grup de CIU, que manifesta el següent: 
 
Agrair al Sr. Figueiredo la lliçó de democràcia que ens ha donat. El dia vint de gener 
vam estar en una reunió de treball i vostè d’aquesta proposta no sabia res. L’equip del 
govern l’ha portat com si fos d’ells, i em sembla bé, perquè tal i com ens va dir la Sra. 
Alcaldessa en aquella reunió de treball era un fidel reflex de la nostra petició que 
havien fet. No és així pels motius que vostè ha explicat molt bé, nosaltres volem tres 
representants igual que els mateixos que hi hauria en el cas dels socialistes, l’únic que 
el vot seria ponderat de cinc vots per a ells i sis per a nosaltres i vostè ha donat en el 
quid de la qüestió en dir que pot ser la solució seria crear les comissions que hi havien 
anteriorment, però li vull recordar, que el que es va carregar les comissions va ser 
vostè com alcalde perquè ja hi eren. De totes maneres jo no recordo cap comissió a la 
qual només hi havia un membre, però farem una altra proposta i la portarem al ple 
següent.  
 
El nostre vot és en contra de la seva proposta.    
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Regidor d’Hisenda, Sr. Jose Luis 
Moreno, que manifesta el següent: 
 
En principio es cierto que la presentación de la petición la hicieron ustedes, había un 
contrasentido, no es lógico pedir lo que es el voto ponderado y a la vez pedir el 
sistema proporcional. El sistema proporcional, si fuera fiel reflejo de estas comisiones 
sería una locura, porque en lugar de tres miembros como proponen, ustedes tendrían 
seis en cada comisión, nosotros tendríamos cinco y los regidores no adscritos uno 
cada uno, sería una locura que estuviéramos trece personas en cada comisión que se 
creara. El voto ponderado es el fiel reflejo de la composición del pleno y lo que se da 
es una agilidad operativa. Además, en el cobro por asistencia no es lo mismo que 
hayan diez miembros más que diez menos. Queremos representatividad y con eso se 
da. A nivel de voto y a nivel de estudio se pueden hacer grupos de trabajo, cada 
partido político se lo monta como mejor crea conveniente y una persona del grupo 
manifiesta la postura del resto como se hace en el pleno. La propuesta que hacen es 
que hayan ocho miembros en cada comisión y esto es un contrasentido, porque 
quieren proporcionalidad y ponderación, pues o una cosa o la otra, lo que se había 
hecho en este ayuntamiento hasta ahora que no reflejaba tampoco fielmente la 
composición del pleno, con la diferencia que como tenían la mayoría tampoco lo 
necesitaban. Pero en esta situación de pleno yo creo que es utilizar el sentido común 



tanto a nivel de agilidad operativa como de representatividad de todos los grupos, no 
creo que perjudique en nada y gana la democracia al final porque hay fiel reflejo. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso que 
manifesta el següent: 
 
Agrair-li també la lliçó i dir-li, sap quin és el veritable reflex de la situació que han portat  
a les comissions? Que vostès estan governant en minoria. Llavors, el que és caòtic, és 
que tinguem que votar a favor d’uns dictàmens i en contra de les valoracions que 
vostès proposen al ple. Vostè vol reflexar i nosaltres ja ho fem perquè alguns cobrin 
més assistències o no, doncs si entrem en aquest joc també li hauria de dir jo que en 
aquest ajuntament mai a la història ha hagut tan poca feina com hi ha ara i vostès fan 
una junta de govern local cada divendres i quan llegeixes l’ordre del dia veus que hi ha 
un tema o dos i un d’ells és aprovar l’acta anterior, així que no entrem en aquests 
temes. Entrem a agilitzar les coses per muntar comissions i reunions de treball que 
han de funcionar i l’únic que nosaltres vam dir va ser que de nosaltres cada regidor és 
especialista en un tema, no tots sabem de tot, llavors, si a les comissions informatives 
només pot anar una persona potser que a qui li toca anar-hi no sap. Doncs fem-ho 
com abans, muntem més comissions i que vagi la persona que hagi d’anar. Però no 
faci una valoració frívola de que això és per cobrar. 
 
A continuació, el Sr. Moreno manifesta que no ho ha fet en aquest sentit, que ho ha fet 
en el sentit de dir que amb el simple vot ponderat es contradiuen en que sigui ponderat 
i en la proporcionalitat i que és una petició amb falta de sentit comú. 
 
Acte seguit, el Sr. Donoso manifesta que espera que la propera proposta que serà per 
al proper plenari no sigui tan caòtica, la entenguin millor i la puguin aprovar entre tots. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que ningú dóna lliçons i que el Sr. Donoso 
ha dit dues vegades que estan en minoria, que és veritat, que estan en minoria, però 
que cap grup d’aquest plenari té la majoria.     
 
9.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL PACTE DE CONDICIONS DE TREBALL 
DELS FUNCIONARIS . 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es dona compte de la proposta d´acord que diu el següent: 
 
En la reunió de la comissió paritària del personal celebrada el dia 27 de novembre de 
2009, els representants dels treballadors funcionaris sol·liciten l’aprovació de les 
següents propostes: 
 
Proposta de modificació de l’art. 11è. Jornada Labo ral. Introduint en el punt 6 del 
Pacte de Funcionaris, el següent texte: 
 
“Cicle de treball de la Policia Local: 8 matins-6 festes, 7 nits-7 festes i 7 tardes- 7 
festes, en torns de 8 hores. Aquest quadrant s’haurà de facilitar per escrit als Agents 



abans de primers d’any i s’haurà de consensuar juntament amb els agents socials per 
tal de facilitar la conciliació de la vida laboral i familiar, podent-se modificar 
puntualment per urgents necessitats del servei i degudament motivades”. 
 
Consideracions: 
 
El cicle de treball proposat és el que es realitza actualment i per tant no existeix cap 
tipus d’inconvenient per a posar, a principis d’any, a disposició dels Agents el quadrant 
de torns i treball. Ara bé el fet d’establir en la proposta la condició de que aquest 
quadrant s’hagi de “consensuar” amb els sindicats implicarà sens dubte una minoració 
en la capacitat d’autoorganització de l’administració i podría conduir a escenaris amb 
punts de vista diferenciats entre ajuntament i treballadors, que comportarien situacions 
de difícil solució. Per tant, enlloc de consensuar s’hauria d’establir “s’informarà del 
quadrant als representants dels treballadors”. 
 
Per tant es proposa al Ple de l’Ajuntament l’aprovació d’aquesta proposta de 
modificació de l’art. 12è del Pacte de Condicions de Treball del personal funcionari, 
introduint en el punt 6 el següent texte: 
 
“Cicle de treball de la Policia Local: 8 matins-6 festes, 7 nits-7 festes i 7 tardes- 7 
festes, en torns de 8 hores. Aquest quadrant s’haurà de facilitar per escrit als Agents 
abans de primers d’any i s’informarà d’aquest quadrant als agents socials per tal de 
facilitar la conciliació de la vida laboral i familiar, podent-se modificar puntualment per 
urgents necessitats del servei i degudament motivades”. 
 
 
Proposta de  modificació de l’art. 33è. Complement Específic:  
 
L’art. 33.2 diu: Aquest complement engloba, així mateix, sota els següents conceptes 
els plusos que es detallen: 
 
responsabilitat 
dificultat tècnica 
perllongació de jornada 
perillositat 
nocturnitat 
dedicació 
incompatibilitat 
penositat 
torns 
 
Donat que en els esmentats conceptes s’ha exceptuat el plus de “festivitat”, es 
proposa introduir en el punt 2 del Pacte de Funcionaris, el següent texte: 
 
“Compensar al personal de la Policia Local pel concepte de plus de “festivitat” amb tres 
dies d’assumptes personals”. 
 
La regidora no adscrita Francisca  González pren la paraula, per demanar que 
aquestes condicions proposades, es comparin amb el que fan a altres Municipis. 



 
El portaveu del Grup Municipal de Convergència i Unió, Sr. Jose Antonio Donoso, 
s´adhereix a la petició de la Sr. Gonzalez i sol·licita un informe emés pel Cap de la 
Policia Local relatiu a l´afectació d´aquest acord al Servei de la Policia Local. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb l’abstenció  del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb l´abstenció de vot dels 
membres del Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i el 
Sr. Jose Antonio Donoso Gutierrez i  amb el vot en contra  de la Regidora no adscrita 
Sra. Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Hissenda , Promoció Economica i 
Educació , proposa per majoria al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que 
s´esmenten a la proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula a la regidora no adscrita, Sra. 
Francisca González, que manifesta el següent: 
 
Hoy la Sra. Alcaldesa me ha llamado y me ha dicho que ha estado mirando lo de la 
comparativa con otros pueblos y voto a favor. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al regidor no adscrit, Sr. Pedro 
Figueiredo, que manifesta el següent: 
 
Jo també he rebut una trucada seva, i en aquest cas canviaré el vot de la comissió 
informativa i votaré a favor d’aquest punt. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, que 
manifesta el següent: 
 
M’agradaria fer unes reflexions sobre aquest tema. En principi, no entenc per què 
aquest tema es porta al ple, primer perquè això s’ha pactat en una taula de personal, 
taula de personal a la qual nosaltres quan estàvem governant participaven i érem 
membres d’elles i quan van entrar vostès al govern ens van treure d’aquesta taula de 
pacte de treball sense donar-nos cap explicació. La segona, és que sabem que s’han 
fet altres modificacions al pacte amb el personal funcionari i laboral d’aquesta casa i no 
s’ha portat al plenari, i m’agradaria saber per què aquest tema si que s’ha de portar. El 
dia de la comissió informativa aporten aquesta proposta firmada per vostè mateix com 
assistent a la reunió i ens diuen que aquest horari ja s’està fent a la policia. Jo li vaig 
dir que això em preocupava, perquè si abans ja ho havien autoritzat sense portar-lo al 
Ple, no sabia per què ara si que s’havia de portar. Que volen, passar-nos la pilota 
perquè han vist que ampliant aquest horari els hi falten policies?. La Sra. Alcaldessa 
ha comentat en Junta de Portaveus el que la Sra. Paqui havia demanat i quan hem 
entrat ens faltava l’informe del cap de la policia que havíem demanat i ens ho han 
ensenyat. Votarem a favor, però de manera que vostè sigui conscient de que el 
responsable de fer que aquesta policia funcioni, és vostè, Sr. Moreno. L’informe de la 
policia diu que aquest és un bon sistema sempre i quan la plantilla de la policia estigui 



al cent per cent, perquè sinó ens podem trobar situacions com les que ens trobem ara 
d’un cotxe patrulla donant voltes amb un sol policia, o que a algun torn no tinguem 
policia. Votarem a favor, però ja que hem tingut sempre una policia exemplar, l’agrairia 
que assumeixi vostè la seva responsabilitat i si ha de augmentar la plantilla faci-ho. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula per manifestar el següent: 
 
Veig que han reflexionat, que votaran a favor. Que la plantilla estigui falta de personal 
és conjuntural i que com vostè ha dit tenim una policia professional, crec que ells 
també assumiran aquesta responsabilitat, saben com estan les coses i entre tots farem 
l’esforç perquè al poble de Roda de Barà no hi falti seguretat. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na 
Francisca González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 
10.- DECLARACIÓ COM A BÉ CULTURAL D’INTERÈS LOCAL DE L’EDIFICI DE CAL 
GUIVERNAU. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
Per part de la presidència es dona compte de la proposta d´acord que diu el següent: 

Els béns culturals d’interès local (BCIL) són els béns integrats del patrimoni cultural 
català que, tot i la seva importància, no compleixen les condicions pròpies dels béns 
culturals d’interès nacional (BCIN).  

L’edifici de cal Guivernau, tot i que es troba actualment en procés de catalogació dins 
del pla especial de Protecció del Cas Antic, no disposa de la condició de BCIL, malgrat 
apuntar totes les recomanacions dels diferents informes tècnics emesos fins a la data 
pels organismes competents a la necessitat de la seva inclusió en l’esmentada 
qualificació. 
 
Tanmateix, s’ha de tenir present, d’acord amb el que preveu la llei 9/1993, de 30 de 
setembre de Patrimoni Cultural Català, el deure dels propietaris dels bens culturals de 
preservar-los i mantenir-los per assegurar-ne la integritat de llur valor cultural, sense 
que puguin ser en cap cas destruïts.      

Els BCIL immobles són declarats pel Ple de l’Ajuntament en aquells municipis de més 
de 5.000 habitants, i el Departament de Cultura de la Generalitat els ha d’inscriure al 
Catàleg del Patrimoni Cultural Català.  



S’ha emès informe de data 23 de març de 2010 per part dels Serveis de patrimoni 
històric, amb motiu de la incoació de l’expedient de declaració de ruïna de Cal 
Guivernau, en el que es posa de manifest que l’edifici reuneix les condicions per a ser 
considerat BCIL, de forma que ha de ser considerat ja un bé integrant del patrimoni 
cultural català. 

En virtut de lo anteriorment exposat, aquesta Comissió informativa d’urbanisme, 
serveis, i medi ambient a proposta de l’alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents acords: 
 
PRIMER.- Incoar expedient de declaració de bé cultural d’interès local de l’edifici Cal 
Guivernau, així com la seva inclusió en el Catàleg del Patrimoni Cultural Català, 
d’acord amb la descripció del bé que obra en l’expedient. 
 
SEGON.- Obrir un període d’informació pública de trenta dies mitjançant la publicació 
del present acord en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al BOP de 
Tarragona; durant aquest termini es podran realitzar les al·legacions que es considerin 
estimen pertinents. 
 
TERCER.- Finalitzada l’exposició pública i informades les al·legacions, si s’escau, se 
sol·licitarà informe al Tècnic en Patrimoni Cultural. 
 
QUART.- Una vegada terminades les actuacions municipals, correspon al Ple de 
l’Ajuntament efectuar la oportuna declaració i comunicar-ho a la direcció de patrimoni 
de cultura de la Generalitat per la inclusió de Cal Guivernau dins de Registre de BCIL. 
 
Sotmesa a votació la proposta de l´Alcaldia, voten a favor els membres del Grup 
Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Mª Teresa Huerta Hortelano , 
la Sra.  Ingrid Virgili i Garriga,  i el Sr. Guillem Millan Alarcon , amb el vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Pedro Figueiredo de Jesús, amb l´abstenció de vot dels 
membres del Grup Municipal de Convergència i Unió el Sr. Pere Virgili i Dominguez i la 
Sra. Misericordia Virgili i Biosca i  amb el vot a favor de la Regidora no adscrita Sra. 
Francisca Gonzalez Fernandez . 
 
Per tot  això, aquesta Comissió Informativa d´Urbanisme, Serveis i Medi Ambient, 
proposen per majoria al Ple de l´Ajuntament adoptar els acords que s’esmenten a la 
proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al regidor de Convergència i Unió, 
Sr. Pere Virgili, que manifesta el següent: 
 
En primer lloc, celebrem l’urgència amb la qual l’equip del govern mostra l’inquietud pel 
patrimoni Rodenc, però també demanem la mateixa celeritat i la mateixa diligència per 
altres temes que afecten al patrimoni. Des de l’any 2003, vam posar en marxa un 
esborrany del Pla de Protecció del Casc Antic, vam estar-hi treballant, es va fer 
l’aprovació inicial per unanimitat al Ple, es va treballar i es va passar còpies als grups 
polítics. Es va parlar amb el Centre d’Estudis Rodenc, es va fer l’aprovació provisional i 
desprès de l’aprovació provisional es va enviar a Patrimoni entre d’altres, del qual vam 
rebre una sèrie de recomanacions que s’havien d’incloure en un text refós. Aquestes 



recomanacions devien arribar a primers de 2007, hi havia l’informe favorable de 
patrimoni entre d’altres. M’entres tant, també es va fer un informe del tècnic arqueòleg 
Joan Menchón. Estic dient que l’aprovació provisional es va fer al 2007, del 2007 fins 
al 2010 no hem sabut res més. El Pla de Protecció del Casc Antic està en stand by, lo 
mateix que hem dit abans de les modificacions puntuals del Pla General, que han estat 
dos anys i mig en un calaix, doncs això també porta dos anys i mig en un calaix. Al Pla 
de Protecció del Cas Antic, aquesta casa ja estava catalogada com especialment 
protegida, que pot ser és un primer pas per anar a un BCIL, ara ens porten a la 
comissió informativa el plec del BCIL per incorporar d’urgència, i ens fan arribar 
l’informe jurídic quan ja portaven tres quarts d’hora de comissió informativa. El 19 de 
novembre de 2007, entrem en una moció com a grup polític demanant que no es parin 
les negociacions que s’estaven portant a terme entre patrimoni, cultura i centre 
d’estudis per seguir endavant amb la remodelació de Cal Guivernau com a centre 
cultural del poble, no ens diuen res. El dia 1 de març de 2010 amb R.E. 1323 tornem a 
entrar una sèrie de preguntes perquè ens siguin contestades, que són les següents: 
 

- Si existeix informe redactat pel tècnic municipal de l’estat actual en que es 
troba l’esmentat edifici? 

- Saber si s’ha donat compte d’aquesta problemàtica al Departament de 
Patrimoni de la Generalitat per estar aquest edifici catalogat com a 
especialment protegit pel Pla de protecció del Casc Antic?  

- En cas afirmatiu, quina valoració en fa de la seva situació el Departament de 
Patrimoni i si existeix la perillositat en el seu estat actual?  

- En quin estat es torben les gestions per tal de poder assolir les subvencions 
atorgades en el seu moment?  

- Quines intencions té aquest grup de govern respecte a la solució envers aquest 
edifici catalogat? 

 
El dia 16 de març, vaig anar a una reunió de portaveus i l’arquitecte municipal ens va 
explicar molt amablement l’informe que havia fet de ruïna tècnica i econòmica de 
l’edifici, però res més, vam fer propostes entre tos plegats i vam quedar que 
l’arquitecte faria un informe per poder tindre una idea del que costaria consolidar sobre 
tot la façana de la casa i protegir els dos carrers laterals que hi ha pels vianants i pels 
veïns. El dijous dia 25 de març, tenim una reunió pel tema del TUC i del Segon Polígon 
de l’Eixample, i tampoc se’ns diu res. El dilluns dia 29, amb dissabte i diumenge pel 
mig, s’incorpora a la comissió d’urbanisme d’urgència la catalogació del BCIL. Dijous, 
quan ens vam veure podien haver comentat alguna cosa si realment l’urgència de 
declara-ho així era tal. A la comissió informativa l’únic que es va fer va ser aprovar 
l’urgència i prou. Per assabentar-nos de que anava el tema vaig trucar personalment a 
en Jaume Costa i em va explicar, cosa que jo no sabia, que hi celeritat per declara-ho 
BCIL perquè hi ha una sèrie de subvencions en marxa que si no és un bé cultural 
d’interès local no pot entra-hi. 
 
Celebrem, demanem i exigim que el proper Ple es porti l’aprovació definitiva del Pla de 
Protecció del Cas Antic. El nostre vot, com no podia ser d’altra manera, doncs ja fa 
anys que treballem en aquest tema, serà a favor. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula per manifestar el següent: 
 



Celebro que tothom estigui d’acord i només dir-li dues coses, en primer lloc la 
declaració com a bé cultural d’interès local no la teníem nosaltres, perquè com que no 
era un municipi de més de cinc mil habitants estava al Consell Comarcal, nosaltres el 
vam recuperar, hem fet l’avantprojecte per recuperar aquest edifici, nosaltres vam 
demanar la subvenció del POUSC i nosaltres hem estat treballant perquè aquest edifici 
no caigués, perquè aquest edifici tothom sap com està. Vostès van fer la seva feina i 
nosaltres també hem fet la nostra. Al Sr. Donoso l’he comentat que hi havia una 
subvenció de cultura de que ens podíem afegir amb ella. L’edifici està per caure i hem 
de corre tots, llavora’ns aquesta és la millor manera per començar a que això no caigui 
i nosaltres des de el començament, l’equip del que formàvem part el Partit Popular i el 
Partit Socialista vam decidir des de el primer moment que això no havia de caure. Ho 
sigui, que jo també me’n alegro que això ho conservem, com a altres indrets d’aquest 
municipi com és el Casc Antic, que jo crec que és una peça primordial per Roda de 
Barà, però com ho és també l’Ermita d’en Jujol i com tantes i tantes coses que encara 
no estan declarades i que crec que tots hauríem d’estar d’acord en declarar-les el més 
aviat possible.    
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericòrdia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit en Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na 
Francisca González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 
 
B) CONTROL DE LA RESTA D’ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 
 
DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA. 
 
Es dóna compte dels decrets dictats per l’alcaldia, del núm. 2009001270 de data 1 de 
desembre de 2009 al núm. 2010000186 de data 26 de febrer de 2010. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, que 
manifesta el següent: 
 
Ens faltaven els decrets 901,1052 i 1053 del 2009 del ple anterior que vostè va dir que 
ens els faria arribar Sr. Secretari. 
 
A continuació el Sr. Secretari pren la paraula manifestant que poden passar per 
secretaria per veure’ls. 
 
Els membres del Ple es donen per assabentats. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula per manifestar el següent: 
 



Abans d’entrar al punt de precs i preguntes m’agradaria que la Sra. González 
expliqués quins tipus de pressions ha rebut. 
 
Acte seguit la Sra. Paqui González manifesta que no vol entrar en aquest tema. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa procedeix a donar resposta a les preguntes 
formulades pels diferents Grups Polítics a l’últim Ple Ordinari, manifestant el següent: 
 

- Per donar resposta a les preguntes del ple anterior, a la Sra. González que va 
demanar reiteradament l’estudi econòmic, dir que ja el té.  

 
- Van tornar a preguntar pel tema dels talons. Hi ha un informe del Sr. Secretari-

Interventor d’aquest ajuntament, que informa que els talons 5322381 al 
5322383 ambdós inclosos, van ser inutilitzats i per tant no s’han utilitzat per fer 
cap tipus de pagament i que el taló número 5322384 es va utilitzar per fer un 
pagament a favor de M FONT, SA i un cop comprovat que el pagament s’havia 
efectuat erròniament es va sol·licitar la devolució del seu import i aquest va ser 
reintegrat a les arques municipals. 

 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al portaveu del Grup Municipal de 
CIU, que manifesta el següent: 
 
Torno a demanar una altra vegada, i consta en l’acta que acabem d’aprovar en aquest 
plenari, els talons que van des de el número 5322375 al 5322384. D’aquests deu 
talons vostè només m’ha donat explicacions de quatre, la resta queda pendent de 
saber on han anat a parar. 
 
A continuació, el Sr. Secretari manifesta que quan va fer l’informe havia cregut que 
havia un error en la transcripció de l’acta, que els demès són pagaments que estan 
allà a la matriu i consta on s’han utilitzat. Que els que tenien una certa incidència eren 
aquests quatre, tres que estan inutilitzats, i l’altre, que efectivament hi va haver un 
càrrec del xec a la compta de l’ajuntament i es va reclamar la devolució d’aquets 
diners perquè era un pagament improcedent i que aquests diners es van reintegrat al 
cap de pocs dies. Els altres, sabent que no és cap errada de la transcripció de l’acta, 
miraran a veure que diu la matriu del talonari. 
 
A continuació, el Sr. Donoso manifesta que és la sisena vegada que ho demana, que 
no ha intentat mai dir que aquests talons tinguin algun especial interès, però que han 
demanat varies vegades on han anat a parar i les sospites són perquè no els hi diuen.  
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa manifesta que els convida demà perquè vinguin a mirar 
la matriu del talonari.    
 
El Sr. Donoso manifesta que el que sí que demana és una resposta oficial i que es 
doni compte al pròxim Ple. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa continua donant resposta a les preguntes formulades a 
l’anterior Ple. 
 



- Van fer un anàlisi de la situació econòmica dels treballadors d’aquesta casa,  
que faríem i quines eren les nostres propostes?. Doncs pel que fa als 
treballadors d’aquesta casa i tenint en compte la contenció de la despesa que 
ha portat a terme aquest equip de govern, el personal d’aquesta casa es 
mantindrà tal i com està ara, vostè preguntava també que si ha hagut una 
rebaixa al capítol I de personal i li he de dir que sí, que ha hagut una rebaixa 
d’uns cinc cents mil euros (vuitanta tres milions de pesetes) aproximadament. 

 
- Una altra pregunta que vostès van fer, va ser un apunt de que ens havíem 

equivocat en aplicar a unes partides unes despeses que no corresponien, dir 
que sí, que efectivament hi ha un lloguer d’equips electrògens de la festa major 
corresponents a l’any 2008 i pagats dins el 2009 i que per error econòmic es va 
imputar a la partida 21600 del pressupost de l’any 2009 i no al econòmic 20300 
on hauria estat més correcte imputar-lo. I el lloguer de la biblioteca no està 
imputat a la partida 12116000 de la Seguretat Social sinó a la 12122007 
d’altres activitats socials, certificat per l’interventor de l’ajuntament. 

   
A continuació, el Sr. Donoso manifesta que revisin l’ADO perquè posa a la Seguretat 
Social. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa continua donant resposta a les preguntes: 
 

- També va fer la pregunta de que s’havia donat d’alta l’IBI d’unes quatre-centes 
vivendes a l’any 2008. Són exactament quatre-centes tretze vivendes d’alta al 
Padró.   

 
- Van demanar a que corresponia el decret 1148 de data 23 d’octubre de 2009, 

que parla d’una despesa de 17.649 euros. Correspon al nou programa de 
comptabilitat, que l’estructura del pressupost ha canviat i em d’adaptar la nostra 
comptabilitat a l’estructura del pressupost i vam haver de fer aquesta inversió 
per adquirir un nou programa de comptabilitat. 

 
 
- També va fer un apunt pel que respecta a la plantilla de personal d’un 

establiment que s’ha implantat al nostre municipi del que jo parlava del 80 per 
cent dels treballadors, això no estava en boca meva, sinó en boca del 
responsable d’aquesta botiga. Li he de dir que de les persones que hi treballen 
en aquesta botiga, un 27 per cent del total de la plantilla són de Roda de Barà, i 
que nosaltres no hem fet cap conveni amb ningú, no hem pagat dos-cents 
seixanta-un mil euros durant sis anys perquè empreses d’aquest municipi 
agafessin gent de Roda, perquè trobo que hi ha moltes empreses a Roda 
petites i mitjanes que no han rebut cap tipus de subvenció. O sigui, les 
persones que estan contractades en aquest establiment estan perquè han anat 
a la borsa de treball i perquè el perfil de persona que buscava aquesta 
empresa ha coincidit amb els seus. Treballarem per tal que si una persona s’ha 
d’incorporar una altra vegada, la derivarem a la borsa de treball i des d’allà 
agafin el perfil de persona que necessitin, que estigui empadronada i vivint a 
Roda, aquesta és la nostra política. 

 



A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Regidor d’Hisenda, Sr. Jose Luis 
Moreno, per donar resposta a la pregunta sobre l’IBI de les autopistes, el qual 
manifesta el següent:    
 
A través de la Diputación se había hecho un recurso para recuperar del estado la 
bonificación del IBI de la autopista, la sentencia en principio no es ejecutiva porque 
está recurrida por el gobierno central, aunque tenemos los antecedentes de Vilaseca i 
el siguiente recurso normalmente se gana. Está en manos de la Diputación, son 
270.000 euros de IBI y esperamos que con la representación de la Diputación 
consigamos esos ingresos. En principio están recurridos por la administración central a 
esperas de que sea ejecutiva i que ingresen en las arcas municipales, pero no sé si 
será durante este año o el año que viene. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa continua donant resposta a les preguntes formulades 
en l’anterior Ple. 
 

- També va proposar a l’anterior plenari muntar una comissió o Junta de 
Portaveus per tal de parlar del Pla Territorial del Camp de Tarragona. 
Preguntava a què afectava i quines inversions es farien a Roda. Doncs bé, el 
Pla Territorial del Camp de Tarragona com tots sabem, pel que afecta a Roda i 
tal i com està aprovat definitivament, parla de que l’ampliació del traçat de 
l’autovia ha de passar paral·lela a l’autopista. Pel que fa al traçat d’aquesta 
autovia encara no està licitat el projecte i encara no sabem quin serà el traçat 
definitiu, i fins que no treguin el projecte de licitació i no continuï amb nosaltres 
per sapiguer per on va, no ho tenim segur. Pel que fa a la via del tren, sabem 
que el Pla Territorial contempla el desviament de la línea Roda-Reus paral·lel 
també a l’autopista, però no sabem quan serà. El Pla Territorial aporta unes 
directrius en tots els àmbits, conservació del medi natural, creixement 
econòmic, creixement de població, serveis i a Roda afectarà en la mesura que 
nosaltres, amb la redacció del nou Pla General ens em d’adequar al Pla 
Territorial. Les inversions encara no les sabem. 

 
- També volia saber per què es va renunciar a 17.020 euros d’una subvenció per 

l’adequació de l’Hotel d’Entitats. Doncs perquè malauradament no hem pogut 
dur a terme aquesta rehabilitació o condicionament de l’antic ajuntament per fer 
un Hotel d’Entitats, però encara mantenim altres subvencions i ens posarem en 
marxa per tirar endavant en la mesura que sigui possible i perquè han hagut 
diferents fases de la millora econòmica d’aquest ajuntament i ningú ens hem 
posat d’acord.  

 
I amb això crec que estan totes les preguntes contestades.  
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso que 
manifesta el següent: 
 
També havíem preguntat com estava la situació de la Llar d’Infants arrel d’un escrit 
que vam presentar. 
 



Teníem el compromís del Sr. Secretari de que ens faria un informe d’Intervenció de 
com afectaven les modificacions de crèdit anteriors amb aquestes que ara hem fet 
també un escrit presentant les últimes que vostès van fer, consta en acta que ens les 
farien arribar. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que pel que fa al recurs que han presentat 
ara, els contestaran per escrit. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa demana als regidors si tenen preguntes a fer pel proper 
ple ordinari i dóna la paraula al regidor no adscrit, Sr. Pedro Figueiredo que manifesta 
el següent: 
 
Jo voldria fer un prec, en primer lloc amb respecte a la Trama Urbana Consolidada que 
ha quedat rebutjat avui, està molt clar, no s’ha sabut explicar i precisament a la reunió 
a la que ens va convocar vostè als representants dels diferents grups polítics vam 
parlar de que s’hauria de valorar la possibilitat de poder fer aquestes reunions o 
comissions de treball, i el prego que comenci a treballar de cara a proposar aquest 
calendari de reunions entre tots, que si és veritat que existeix voluntat per treballar i 
col·laborar per tirar endavant els temes que afecten a Roda comencem ja. Sra. 
Alcaldessa, l’insto a que de forma urgent es comenci a treballar en aquest calendari i 
que entre tots puguem posar-nos d’acord per tirar endavant aquests temes que 
afecten al municipi. En segon lloc, en sembla molt greu que hi hagin pressions 
telefòniques a regidors per tal de que votin una cosa o una altra, i crec que seria bo 
que la Sra. Alcaldessa doni explicacions de si això es veritat o no. I per últim, al tema 
que ha estat rebutjat de la composició de les comissions informatives, també l’insto a 
que puguem treballar entre tots aquesta composició de les comissions informatives. I 
senyor portaveu de Convergència i Unió, no es tracta de donar lliçons, es tracta de que 
les coses són com són i jo em reitero amb el mateix que ja li vaig dir al final de la 
comissió informativa, que es muntin més comissions informatives. Sempre parla 
d’abans, doncs miri, abans la situació era diferent, hi havia un grup amb majoria 
absoluta al que hi havia una composició, no era un vot ponderat i l’assistència en el 
cas del Grup Popular era d’un regidor només i amb un regidor es bastava per tirar 
endavant l’orientació del vot del Grup Popular. Li demano, Sra. Alcaldessa que es posi 
a treballar en aquest tema el més aviat possible i convoqui a tots els representants de 
grup perquè entre tots es pugui arribar a un acord en aquesta composició. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que ho tindrà en compte.  
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, el qual que 
manifesta el següent: 
 
Primer voldria fer una reflexió sobre el que ha contestat de la superfície comercial en la 
que nosaltres dèiem que només hi havia dues persones de Roda treballant i vostè va 
dir que investigaria i avui ens ha donat una xifra d’un 27 per cent, l’agrairia que ens 
digui quantes persones hi ha exactament de Roda treballant. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que hi ha quatre persones de Roda 
treballant. 
 



Acte seguit, el Sr. Donoso manifesta que ells portàvem una política de promoció 
econòmica i d’ocupació, que potser a ella li sap greu que s’incentivés a la gent que 
contractés gent de Roda, però que hi havia molta gent treballant i que això en aquests 
moments és important.  
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que això es pot aconseguir sense pagar 
diners. 
 
Acte seguit, el Sr. Donoso pregunta al Regidor d’Hisenda que si referent al tema de 
l’IBI tenen estimat l’import. 
 
El Sr. Regidor d’Hisenda manifesta que són uns 270.000 euros. 
 
A continuació, el Sr. Donoso manifesta el següent: 
 
En quant a la resposta que ens han donat sobre el Pla Territorial, vull recordar que 
nosaltres havíem presentat un escrit en el qual demanaven que revisessin com havia 
quedat aprovat definitivament el Pla Territorial de Tarragona, perquè nosaltres havíem 
fet unes esmenes les quals no han tingut en consideració a l’hora de fer una comissió 
d’urbanisme per tal de poder anar tots a una. I la nostra pregunta no és saber si la 
licitació té un projecte o un altre, volem saber si s’ha aprovat al Pla Territorial que la via 
del tren vagi paral·lela a l’autopista i si la carretera nacional anirà per on nosaltres 
volíem que hi anés. De totes les esmenes que vam fer tant vostès com nosaltres, dir 
quines s’han recollit dins el Pla Territorial i quines no, i no diguin que fins que no vegin 
el projecte no ho sabran, perquè el projecte d’execució és una cosa i el Pla Territorial 
és una altra. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que va tot lligat. 
 
Acte seguit, el Sr. Donoso diu que no, que el projecte d’execució és una cosa i el Pla 
Territorial és una altra.  
 
El Sr. Donoso continua amb la seva intervenció manifestant el següent: 
 
I després li he de dir que si formessin més comissions informatives no passarien les 
coses que passen en aquests plenaris i estaríem d’acord a l’hora fer les votacions. Vull 
donar-li set exemples de temes que hem dit nosaltres que es tractin en aquest plenari 
o en comissions informatives i ens han ignorat: 
 

• En data 12 de febrer amb R.E. 941, vam demanar que es donés compte al 
proper ple sobre del resultat de les al·legacions i propostes de millora del 
desdoblament de la nacional 340 presentades a l’ajuntament. 

• El 5 de febrer de 2010 amb R.E. 765, sobre l’institut demanàvem que s’inclogui 
al pròxim ple la proposta d’informar a la ciutadania de les condicions en les  
que s’accepta l’esmentada instal·lació provisional d’aquests mòduls del centre 
d’ensenyament secundari. 

• En data 14 de gener R.E. 210, demanàvem que el ple d’aquest ajuntament 
insti al Patronat Municipal de Cultura Turisme i Esport per tal que de manera 
urgent convoqui una assemblea general a la que s’aprovi la creació d’una 



comissió de treball formada pels diferents grups polítics municipals per tal de 
valorar la situació en la que es troben les diferents associacions i buscar 
fórmules d’ajuts per elles.  

• En data 14 de gener de 2010 R.E. 212, demanàvem que s’inclogui en el 
pròxim ple la  proposta de creació d’una comissió formada per representants 
de cada partit polític en representació municipal per tal de que estudiïn les 
possibilitats de poder aconseguir ajuts tant pel lloguer com per la compra de 
vivenda del nostre municipi. 

• En data 5 de febrer de 2010 R.E. 766, demanàvem que s’inclogui en el pròxim 
ple la  proposta de creació d’una comissió formada per representants de cada 
partit polític en representació municipal per negociar amb la xarxa sanitària 
Santa Tecla la reobertura del consultori mèdic del sector costaner situat al 
carrer Sínia.  

• Compte al proper Ple de com s’ha portat a terme aquesta aprovació definitiva 
del Camp Territorial de Tarragona, el resultat de totes aquestes al·legacions 
presentades en el seu moment tant pel nostre grup municipal com per vostès 
mateixos. 

• En data 5 de febrer R.E. 764, demanàvem que presentessin al proper ple un 
informe on es detallin les indemnitzacions i les despeses produïdes per tots els 
acomiadaments que vostès han fet que s’han realitzat des de gener de 2008 
fins a aquesta data, indicant a quins d’aquests judicis s’ha comparegut i a 
quins no la part interessada que en aquest cas seria l’ajuntament de Roda de 
Barà. 

 
Tinc dotze peticions més que els hi hem demanat ja no pel ple, sinó documentació que 
els hem demanat, expedients de contractació, factures que els hem demanat còpia i 
tampoc ens les han fet arribar, sistemes de contractació, etc... 
 
Jo no parlaré com vostè, que sempre acaba amenaçant, però si li vull dir que doni per 
presentada la setmana que bé una petició d’un ple extraordinari per tractar tots 
aquests temes. 
 
Desprès, com a preguntes pel pròxim Ple ens agradaria saber el següent: 
 

- La situació actual de les obres de la Llar de Jubilats, que tal i com recollia el 
PlanE, havien d’estar acabades a 31 de desembre de 2009. Sabem que no 
estan acabades i volen saber per què i si s’ha signat el final d’obres a 31 de 
desembre, i si no és així, a quina data s’ha signat. I també ens agradaria saber, 
ja que ens han arribat veus de usuaris d’aquest servei dient-nos que des de 
l’ajuntament es diu que la culpa de que aquest servei no estigui operatiu la té 
CIU, perquè no es correspon la construcció real amb els plànols que tenien a 
l’ajuntament i s’han trobat una biga que ha endarrerit el projecte. Volem el 
compromís de l’equip del govern de quan s’obrirà aquest servei ja que és 
precària la situació en la que estan els jubilats en aquests moments. 

 
- També sabem que ha arribat un informe del Tribunal de Comptes de Madrid 

sobre l’impugnació del pressupost del 2008. M’agradaria que el tractéssim en 
comissió, en Junta de Portaves o que ens facin un informe jurídic de com pot 
afectar aquest dictamen, que serà el que tindrà en compte el jutge per 



dictaminar si és nul o no aquest pressupost del 2008. Ens donen la raó en tot el 
que vam dir nosaltres al 2008 sobre el pressupost que van presentar informat 
pel Sr. Carames sent alcalde el Sr. Figueiredo. Ara vostè ens diu que han 
donat d’alta quatre-centes tretze vivendes, doncs dit pel Tribunal de Comptes 
que ni amb això compleixen els objectius de l’increment de l’IBI que vostès 
tenien pressupostat al 2008. Ens diu també que hi ha un desequilibri 
pressupostari de més de sis milions d’euros, quan nosaltres els havien 
demanat moltes vegades que fessin uns pressupostos que siguin reals, perquè 
sinó, imputem coses on no s’ha d’imputar i això provoca que no sabem 
exactament en cada partida el que és real i el que no és real.  

 
- Avui s’ha compromès per donar-nos els números de 2009 abans del dia 12 i jo 

vull que sigui així Sr. Moreno, perquè el Sr. Secretari va sortir a TV3 al febrer 
dient que ja tenia tancat el 2009 i nosaltres encara no ho hem vist. El compte 
general de 2008 tampoc ho hem vist, i si va passant el temps això cada vegada 
es complicarà més. Surten a un munt de mitjans de comunicació dient que 
encara continuem amb els catorze milions de deute, quan vostès saben que 
això és mentida. La Sra. Alcaldessa em deia avui que ella no va fer aquestes 
declaracions, però la seva responsabilitat i la del departament d’hisenda, és 
sortir a l’endemà i convocar una roda de premsa per dir als mitjans de 
comunicació, això que vostès han dit és mentida, i dir per dates quin era el 
deute de l’ajuntament en aquell moment. Estem deixant Roda com mai ningú 
l’ha vist, quan la meitat de les dades són falses, siguin publicades per qui sigui. 
Això no és una realitat i si ho és tanqui els números i demostri-ho. Treballem 
per un pla de sanejament i treballem pel que faci falta, però amb números reals 
i que cadascú assumeixi la seva responsabilitat del que ha parlat en aquest 
plenari durant dos o tres anys. 

   
- I per últim, voldríem saber, Sr. Regidor d’Hisenda, que ha passat amb els  

rebuts de l’aigua de l’últim trimestre, ja que sigui per error de qui sigui han 
hagut uns rebuts d’aigua desmesurats. Vostè i jo ja ho hem parlat, però 
m’agradaria que doni una explicació lògica i expliqui com pensen arreglar 
aquests rebuts d’aigua tan desmesurats.  

 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula manifestant el següent: 
 
Li contestaré a alguna de les preguntes que ha fet pel pròxim plenari. La Llar de 
jubilats restarà oberta d’aquí a vuit dies. És veritat que ens hem trobat problemes, això 
no és una obra de la llar de jubilats, això és un edifici nou a sobre d’una obra ja feta, el 
projecte que van fer els serveis tècnics d’aquest ajuntament està basat en el projecte 
que teníem aquí a la casa en paper, i a l’hora d’iniciar l’obra ens vam trobar el 
problema de que efectivament  hi havia una biga que no estava com al projecte inicial. 
Ja està solucionat, vam demanar una pròrroga per acabar aquest edifici, ens la van 
concedir i en un temps prudencial s’acabarà definitivament l’obra, suposo que en set o 
vuit dies els avis podran entrar a la Llar de Jubilats. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Regidor d’Hisenda, Sr. Jose Luis 
Moreno, per a donar resposta a alguna de les preguntes formulades:   
 



En primer lugar ya le convoqué a una primera reunión en la cual le entregué una serie 
de documentación. Ya le he dicho más de una vez que no es por entretenerle, le he 
mostrado la voluntad de trabajar y le he comentado más de una vez que lo que no iba 
a hacer es que me pudiera echar en cara, como lo ha hecho en este pleno algunas 
veces, que no doy números exactos. La demora de no entregar los números definitivos 
es para que sea fiel reflejo de la situación económica y para que el día que nos 
reunamos lo tengan correctamente, si hay algún tipo de variación que sea mínima y 
podamos trabajar con números reales. Le he dado una serie de documentación que es 
la que tenía en ese momento y la que le había pedido a la alcaldesa para demostrarle 
la voluntad que tenemos. A otra cosa a la que también me comprometí, fue a llamarle 
para quedar y la voluntad de que trabajemos todos en este sentido. Creo que la 
situación económica en general es suficientemente grabe como para que en cada 
pleno estemos con el tema del presupuesto, de las consecuencias o no de la 
sentencia o informe jurídico. Sabe usted que ha habido muchas impugnaciones del 
presupuesto y el tema es que la responsabilidad del equipo del gobierno es hacer una 
rectificación, aunque haya una prórroga de un presupuesto que pueda ser o esté 
estructurado más o menos correctamente, de que sea consciente de las carencias que 
pueda tener ese presupuesto y esas correcciones durante este tiempo de prórroga en 
el que hemos tenido el presupuesto tanto en el 2009 como en lo que llevamos de 
2010, lo estamos realmente rectificando, muestra de ello son los resultados que 
pueden haber provisionales, un avance no exacto, pero que prácticamente el déficit 
que viene de años anteriores será prácticamente absorbido, que el problema principal 
de este ayuntamiento como la mayoría de ayuntamientos y de empresas es la 
tesorería, y se está trabajando en ese ámbito y quisiéramos invitarle, y lógicamente el 
equipo de gobierno es el que tiene que dar el primer paso, para conseguir esa 
colaboración, y lo que si le puedo mostrar es la intención y voluntad de que la semana 
del doce al dieciséis como ya le informé, todos los grupos representados en este pleno 
tengan la información suficiente para una convocatoria en esa misma semana de 
plantear la situación y la fotografía económica de este ayuntamiento para que 
podamos fijar un calendario de trabajo, sea plan del saneamiento, presupuestos y una 
vez que se conozca ese análisis o lo analicemos entre todos. Propuestas y medidas 
sobre todo en el tema de ingresos, el tema del IBI se están depurando los diferentes 
censos y se está consiguiendo un mayor ingreso por esas depuraciones. Dentro de las 
dificultades que supone estar en una minoría, pero creo que estamos en buen camino, 
que durante el 2009 se han puesto las bases para que salgamos de esto, que 
podemos salir entre todos perfectamente y eso es cuestión suya porque a nivel de 
endeudamiento alguna cifra por cálculo y por los datos que le he dado hasta las hizo la 
deuda que ha bajado del 75 al 80 por ciento, en dos años hemos reducido los 
préstamos. De los catorce millones que dice, el Ministerio de Hacienda lo que recoge 
es la deuda viva que es incluida, cuatro millones que usted en su día dijo de 
contribuciones especiales, pues perfecto, pero son catorce millones, con el que se 
saca, se tiene que contar para el endeudamiento y nos íbamos al 130, quito los cuatro 
millones y nos quedamos en el 93 con lo cual eran diez millones y pico de deuda, pero 
los datos son reales y la tesorería a nivel de empresas y de ayuntamientos está mal. 
Que se ha hecho una contención de gastos considerables y que se han puesto las 
medidas para que entre todos salgamos de esta situación es verdad. Un presupuesto 
puede afectar a la ciudadanía poco, dolores de cabeza a nivel contable y a nivel de 
temas administrativos, sí, seguramente tendrá un cierto efecto, pero eso es muy fácil 
de subsanar, si nos ponemos de acuerdo en el plan de saneamiento o nuevo 



presupuesto, todo lo demás se quedaría en agua de borrajas y nos felicitaríamos 
todos. Tenemos que tener consciencia aunque haya cambio de opinión a nivel de 
pleno, la situación tanto en las familias de Roda como en el resto de Cataluña, el resto 
de empresas y hasta el resto de ayuntamientos, no se merecen las actuaciones que 
estamos haciendo entre todos, entre todos podemos rectificar, que no gana nadie.  A 
partir de la semana que le he planteado a nivel económico a usted y a todos los 
miembros de este pleno se puede dar una nueva etapa de colaboración y dejarnos de 
discusiones estériles que es lo que está pasando, peticiones absurdas con todo el 
derecho, como contestaciones absurdas. Estamos dando una imagen que creo que 
tenemos que rectificar todos y empezar a trabajar. Le puedo asegurar que las cifras 
las tendrán exactas y a partir de ahí lo que queremos es que haya una nueva etapa y 
trabajemos por el bien del pueblo. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula a la regidora d’Acció Social, Sra. 
Francesca Margarit per donar resposta a una altra pregunta: 
 
Sobre la consulta que veu fer sobre el tema de l’ambulatori de la platja penso que soc 
la persona que us ha de donar resposta perquè he fet les gestions i negociacions 
d’alguna manera amb Santa Tecla. Quan a finals d’aquests estiu el Dr. Jordi Casas, 
que és el doctor assistencial que pertany a la nostra zona, ens va comentar que volia 
tancar l’ambulatori de la platja, jo li vaig traslladat a l’alcaldessa i ella em va dir no, que 
era del tot impossible tancar-lo i vam quedar per fer una reunió. L’estiu passat ja havia 
proposat tancar-lo i li vaig dir que no i de fet estava obert fins les 15 hores. Quan va 
acabar la temporada d’estiu, ens va dir que volia tancar i vam tenir una reunió amb el 
Dr. Jordi Casas i amb el Dr. Josep Andreu, que és el gerent que porta la mateixa zona. 
Jo volia rebatre-li que la part de la platja s’havia de mantenir oberta almenys els tres 
dies que teníem obert una hora i mitja, però ells venien amb estadístiques dels usuaris 
que hi han a la platja. Aquest consultori ha anat quedant obsolet, ells tenen la base 
d’haver creat un ambulatori nou al poble dotat perquè algun dia pugui ser un CAP i ho 
volen centralitzar tot aquí al poble com han fet a altres pobles. Els números que ells 
portaven deien que dels usuaris que teníem a la platja un tant per cent molt elevat 
venien per receptes. Quan anava un usuari amb una patologia, es trobaven que no el 
podien atendre com ho hauríem de fer i l’havien de derivar a l’ambulatori del poble o a 
Torredembarra. El problema bé arrel de que s’està implantant la recepta electrònica, 
vam arribar a l’acord de que mantindríem obert un mes i mig per informar als usuaris, i 
desprès davant de la seva insistència vam haver de tancar. El seu compromís era que 
a tots els usuaris de la platja se’ls informés degudament sobre el tema de la recepta 
electrònica degut a que molts usuaris eren per receptes de llarga durada. Llavors, la 
presidenta de l’associació de veïns, quan va veure que es tancaven les portes allà baix 
es va posar en contacte amb mi, vam tenir una reunió amb la federació de l’associació 
de veïns i a partir d’aquí ens van venir el Dr. Jordi Cases i el Dr. Josep Andreu a donar 
una explicació i crec la cosa va quedar bastant clara. Hi ha un compromís per part de 
Santa Tecla en quant al tema de la recepta electrònica de potenciar als usuaris de la 
platja abans que altres usuaris, ja que encara no està del tot implantada, també es van 
comprometre a fer uns tríptics informatius explicant com funcionaria tot això. També 
han de donar informació en quant al tema de la gent gran, perquè que hi ha uns 
programes d’ajuda per fer vistes a persones que estan soles i no es poden moure i 
intentarien potenciar-lo més i fer més trucades als usuaris de més edat. Està tot 
encaminat a la gent de més edat perquè hi ha gent que no es pot desplaçar cap al 



poble. I per últim, dir-vos també, que tenim el seu compromís de que en quant s’apropi 
la temporada d’estiu tornarem a tenir obert el consultori de la platja com els altres 
estius. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que creu que l’explicació ha estat 
claríssima i dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso, que manifesta el següent: 
 
Demano disculpes al Sr. Moreno per interrompre-li quan ha dit que fem propostes 
absurdes, però jo començaré a creure’l quan compleixin el que prometen i li diré tres 
declaracions que no han complit i que consten en l’acta que hem aprovat en aquest ple 
i que són les següents: nos hemos podido equivocar, pero dicen que rectificar es de 
sabios, i avui ha tornat a rectificar, durante el mes de enero tendremos fotografía de la 
situación económica de ayuntamiento, ha passat el mes de gener, intentaremos que 
los números cuadren, això em preocupa molt Sr. Moreno, no llegaremos al próximo 
pleno sin saber la situación económica de este ayuntamiento, i la Sra. Alcaldessa 
acaba dient, los próximos días saldrán los números del 2009, espero que això sigui 
diferent a la promesa que ha fet vostè avui de en set o vuit dies obrir la Llar de Jubilats 
i que vostè amb aquestes trucades que ens està fent ens doni els números per poder 
treballar pel bé del municipi. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa pren la paraula per manifestar el següent: 
 
Sembla mentida que es dediqui vostè al que es dedica, perquè quan comença una 
obra mai se sap quan acabarà. En vuit o deu dies estarà obert i espero que al proper 
ple em digui, Sra. Alcaldessa tenia tota la raó. I en segon lloc, els jubilats no estan a 
precari, perquè sembla que la gent gran d’aquest municipi estigui pel carrer, i suposo 
que cadascú assumirà les seves responsabilitats en el moment que li toqui. 
 
I no havent-hi més assumptes per a tractar, s’alçà la sessió a les vint-i-dos hores i 
catorze minuts, de la qual s’estén la present acta de quin contingut jo el Secretari en 
certifico. 
 
 
L'ALCALDESSA-PRESIDENTA,                                       EL SECRETARI , 
 
 
 
Maria Teresa Huerta Hortelano                                          Jordi Reina i Gelabert 
  
  
 


